
 
 

Spoštovane prejemnice in prejemniki E-novičnika SLS, 
prisotnost SLS na strani spletne skupnosti Facebook smo razširili še s stranjo za oboževalce SLS.  

 
Vabimo vas torej, da postanete oboževalec Slovenske ljudske stranke tudi na Facebooku! 

Seveda pa še vedno velja vabilo v skupino »Dr. France Bučar – Podpora dr. Francetu Bučarju v zvezi z mnenjem o 
arbitražnem sporazumu«, tudi na spletni skupnosti Facebook, ravno tako tudi v skupino podmladka SLS Nove 

generacije »Zahtevamo čimprejšnjo ureditev ceste Ljubljana – Kočevje«. 
 

 
 

Poslanica predsednika SLS mag. Radovana Žerjava  
ob materinskem dnevu 

 
25. marec 2010 

 
Slovenska kmečka zveza kot predhodnica Slovenske ljudske stranke je kot prva politična stranka po drugi 
svetovni vojni v Sloveniji zapisala v svojem programskih točkah leta 1988: »Družina kot temelj razvoja 
slovenskega naroda, tudi na področju kmetijstva, pomeni osnovo razvoja«. Od ustanovitve SKZ je minilo 
že mnogo let, stranka, ki je bila vedno zvesta konzervativnim načelom in je vselej spoštovala svoje 
korenine, je preživela marsikatero preobrazbo. Vendar tudi danes, ko stranki predsedujem kot sedmi 
predsednik, SLS vzdržuje in krepi svojo programsko tradicijo.  
 
V srcih članov SLS je zapisano, da je družina kot skupnost staršev in otrok najpomembnejša osnovna 
celica družbe in za človeka najpomembnejše okolje za razvoj, vzgojo in socialno varnost. Tako smo v SLS 
vedno živeli, in četudi je številka sedem pravljično število, želim to tradicijo vrednot aktivno nadaljevati ter 
državljanke in državljane Republike Slovenije spomniti na pomen vrednot v današnji družbi in današnjem 
času, ki ni prav nič lahek. 
 
Prepričan sem, da morajo vrednote ponovno najti ustrezen položaj tako v državni upravi kot v zasebnem 
sektorju, kmetijstvu, delavstvu, politiki … Slovenke in Slovenci moramo dihati čist in zrak, ne le dejansko, 
tudi simbolno – zrak, v katerem bosta ostala vera in zaupanje v sočloveka, družino, solidarnost in pravno 
državo. Za to pa lahko nekaj naredimo tudi sami in vsak pri sebi - z zavedanjem in tudi uresničevanjem 
vrednot, svojega temelja, ki so nam ga nežno položile v podzavest naše matere v toplem družinskem 
okolju. 
 
Danes dajemo na preizkušnjo obstoj tradicionalnih družinskih vrednot – temelj slovenskega naroda. 
Zatorej je treba verjeti v pravljično številko sedem ter vlogo mater in materinstva bistveno bolj izpostaviti 
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na vseh ravneh delovanja slovenske družbe. In pridati tudi čar pravljičnosti, saj ta prinaša toplino, 
zaupanje in druga pozitivna čustva, ki so v tej nepravljični družbi pozabljena, postavljena v okvire borbe za 
golo preživetje. Svet in tudi Slovenija se namreč danes v času zaostrenih gospodarskih razmer velikokrat 
sprašujeta o tem, kaj so vzroki za gospodarsko krizo in – ali ima kaj pri tem tudi kriza vrednot. Zdi se, da 
je to (samo)spraševanje več kot na mestu. 
 
Vedno večje obremenitve delavcev so sčasoma tradicionalno družinsko življenje in vzgojo otrok v 
današnjem času dejansko postavile na stranski tir. Zato se na tem mestu prav lahko vprašamo, ali naše 
matere kot nosilke ne le vzgojnega procesa, pač pa celostnega otrokovega razvoja v družini resnično 
lahko brez posledic sledijo tempu, ki ga narekuje današnje življenje. Ali si v družbi, v kateri smo, še lahko 
brez elektronskih medijev predstavljamo, da za »lahko noč« dobimo pravljico, basen ali anekdoto, po 
katerih se je slovenski narod tudi vpisal v svetovno zgodovino? Ali je realnost, da otroci v plenicah ali na 
kahljici, klikajo z miško, tipkajo po tipkovnici in strmijo v ekran računalnika ali televizijskega 
sprejemnika? So se mati in oče ter predvsem družina sposobni dogovoriti o postavljanju meja, česar se 
morajo naučiti otroci v vsaki generaciji? Smo sposobni soglasja, spoštovanja in solidarnosti v svoji 
osnovni celici - v družinskem krogu?  
 
Sam sem prepričan, da naučiti se biti soodvisen in povezan je velika vloga mater in družin. Kot tudi 
naučiti se spoštovati posameznikovo osebnost in ji dovoliti, da diha. Zakaj v SLS poudarjamo besedno 
zvezo »mater in družina«? V današnji družbi žal, tudi če družina razpade, imajo po podatkih statistike 
prednost matere pred očeti – torej v ločitvenem postopku je večji odstotek mater, ki dobijo skrbništvo nad 
otroci. Kaj to pomeni za ženske matere, ki same ostanejo z otroci in ko prevzamejo večinsko ali celotno 
skrb za otroke, vedo najbolj tiste matere, ki to poznajo in živijo skozi lastno izkušnjo. Pravljicam navkljub 
smo se dolžni vprašati: ali smo prepričani, da delitve, ki žensko nehote, vendar vztrajno izključujejo iz 
tekme za dejansko enakovrednost v sodobni družbi, pravzaprav nikoli doslej nismo kot družba uspeli 
preseči? 
 
Prav zaradi te problematike smo v SLS prepričani, da je na tem področju možno narediti še več. Kajti če 
že priznamo vlogo matere kot nosilke družinskega življenja, je prav gotovo narobe, da bi se zato vsi ostali 
od tega procesa oddaljili, in se posvetili drugim stvarem. Kajti ravno s tem, ko si moški »umijemo roke«, 
ali si vse slikamo v svojem moškem pravljičnem svetu, večji del vzgojnega procesa prepustimo materam. 
Hote ali nehote. Zavedno ali nezavedno. Čeprav smo prepričani, da smo najboljši očetje na svetu, lahko 
žal tudi sami pripomoremo k spodbujanju te neenakopravnosti v luči prenašanja bremena odgovornosti 
za vsakodnevno skrb in vzgojo otroka na naše drage, sicer prav tako zaposlene, soproge.  
 
Kot predsednik Slovenske ljudske stranke sem prepričan, da bi si vsak dober oče moral želeti biti del tega 
pomembnega procesa – vzpostavljanja odnosov v družini in vzgajanja otrok v skladu z zakoni, ki so nam 
samim sveti. SLS se bo zato tudi nadalje zavzemala za pozitivno diskriminacijo žensk kot šibkejšega 
spola, vendar nenadomestljivega člena v verigi življenja. Kakršna koli miselnost, ki ne bo temeljila na 
zakonih narave in prava, tako na področju zaposlovanja, socialne varnosti in delovnih zahtev, se bo 
morala vrniti nazaj k osnovam, da bomo zopet občutili čustva, ki vodijo k napredku, razvoju družbe. Ni 
uspešnega podjetja brez zadovoljnih in življenjsko izpopolnjenih delavcev, ki jih doma čakajo urejene in 
radostne družinske razmere. To so temeljne vrednote, ki jih moramo negovati in krepiti.  
 
To pa je seveda moč zagotavljati ob osnovni predpostavki zaposljivosti nasploh, kot zaposljivosti, ki v 
delavcu vidi tudi starša in njegovo družinsko vlogo. Prav zato v SLS spodbujamo še večji poudarek na 
zaposlovanju z mislijo na družino. V razvitejših državah se takšni sistemi že redno uvajajo, kajti vodi jih 
drugo načelo, ki je še bolj pomembno. Zadovoljen delavec, ki ni izpostavljen stresu in skrbi za svojo 
družino, poveča tudi produktivnost in ustvarjalnost svojega dela. Delovni tempo je danes mnogo 
zahtevnejši kot nekoč, pristnega osebnega stika v družinah pa je vse manj. Vzgojni proces se seli v vrtce in 
šole, kjer pa navkljub trudu vzgojiteljev in pedagogov ne moremo vzpostaviti enakih optimalnih pogojev 
kot jih lahko nudi družina. Tudi politika porodniških dopustov bi morala s strani delodajalcev iti v smeri 
spodbud, ne pa ravno obratno. Tista podjetja (nekatera celo javno, večina pa prikrito), ki diskriminirajo 
ženske, ki se družini ne želijo odpovedati, bi morala biti javno obsojena in tudi ustrezno sankcionirana. 
Nikakor ne smemo dopuščati takšne kratkovidnosti, da morajo matere zaradi eksistenčnih zahtev na 
tehtnico postavljati kakovost družinskega življenja. 
 
Pravljice na tem področju morajo izostati v politiki. Zavedati se moramo, da nekdanji kolektivni duh v 
družbi popušča in postajamo individualisti, celo v družinskih krogih. Zato bo naša družba slej kot prej 
morala opraviti ta miselni preskok, sicer koncept družine ne bo več pravilno deloval. Evropska unija že 



pospešeno uvaja socialno – tržni gospodarski model, ljudje se vračajo k tradiciji, vrednotam in težijo po 
nekoliko drugačni kakovosti življenja, ki ni več toliko vezana na materialne dobrine.   
 
Matere danes nosijo večji del bremena vzgoje in skrbi za otroke, ki so bodočnost družbe. Vendar v 
podzavestni racionalizaciji in poskusih po dobrem shajanju s časom posledično v družbi začne padati 
rodnost, socialna država začne slabiti, koncept pokojninske in zdravstvene blagajne pa se začne rušiti. 
Zagotovitev pogojev za čim bolj uspešno materinstvo je iz navedenih razlogov eden glavnih izzivov 
Slovenije in Evropske unije. Zato si bo SLS po svojih najboljših močeh prizadevala za ukrepe in 
zakonodajo na nacionalni in evropski ravni, ki bo tako materam kot očetom zagotovila obstoj in dodatno 
izboljšanje sedanjih pogojev, tudi s tem, da bomo vztrajali pri politiki zaposlovanja in zagotavljanja 
delovnih pogojev, ki niso prijazni samo posamezniku, ampak razumevajoči tudi za njihovo družinsko 
življenje. 
 
V SLS spoštujemo materinstvo in si želimo, da je materinski dan ravno tako mednarodni praznik mater, 
kakor je 8. marec mednarodni praznik žena. Nikakor ne želimo, da nas tudi ta praznik razdvaja, 
poudarjamo pa, da današnji praznik, ki ga v Sloveniji praznujemo po drugi svetovni vojni in ki poveličuje 
ravno datum 25. marec, oznanja Marijino oznanjenje.  
 
Nedvomno je, kot pravijo vse matere, da je biti mama najlepša in obenem najodgovornejša naloga 
ženske v življenju. Je poklic, je poslanstvo, je veselje in je napor. A zagotovo same matere najbolj vedo, 
kaj materinstvo pomeni. Osebno vem, da so matere edine - človeštvu nenadomestljive. Brez njih – ni 
ničesar, in tega se premalokrat zavemo.  
 
Zato ob današnjem prazniku izrekam v svojem in imenu Slovenske ljudske stranke velik poklon vsem 
materam za vse, kar delajo, dajejo in kar so. 

 
NAPOVEDNIK DOGODKOV ZA TEDEN OD 29. 3. DO 5. 
4. 2010 
 
Torek, 30. marec 2010: 

▪ ob 8. uri kolegij predsednika SLS v prostorih Glavnega tajništva SLS v Ljubljani 
▪ ob 8. uri 13. nujna seja Mandatno-volilne komisije DZ RS, katere član je vodja PS SLS Jakob 

Presečnik 
▪ ob 9. uri 13. nujna seja Odbora DZ RS za lokalno samoupravo in regionalni razvoj, katerega člana 

sta poslanca SLS Franc Bogovič in Franc Pukšič 
▪ ob 10. uri seja Poslanske skupine SLS v prostorih Poslanske skupine SLS, Šubičeva 4, Ljubljana 
▪ ob 13. uri 26. seja Komisije DS RS za mednarodne odnose in evropske zadeve, katere predsednik 

je državni svetnik SLS Vincenc Otoničar 
▪ ob 17. uri 20. seja IO SKZ v prostorih Glavnega tajništva SLS v Ljubljani 
▪ ob 19. uri letni občni zbor OO SLS Apače v prostorih kmečkega turizma Marko v Apačah 
▪ ob 20. uri 3. seja OO SLS Bovec v prostorih hiše na Brdu 54 v Bovcu 

 
Sreda, 31. marec 2010:  

▪ ob 9. uri 8. nujna seja Odbora DZ RS za kulturo, šolstvo, šport in mladino, katerega član je 
poslanec SLS Janez Ribič 

▪ ob 12. uri 27. seja Komisije DS RS za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano, katere predsednik je 
državni svetnik SLS Cvetko Zupančič in člani državni svetniki SLS Vincenc Otoničar, Jože Slivšek in 
Peter Vrisk 

▪ ob 14. uri 55. seja Komisije DS RS za državno ureditev, katere člana sta državna svetnika SLS 
Darko Fras in Jože Slivšek 

▪ ob 14. uri 47. seja Komisije DS RS za lokalno samoupravo in regionalni razvoj, katere predsednik 
je državni svetnik SLS Darko Fras in član državni svetnik SLS Jože Slivšek 

▪ ob 16. uri 5. redna seja IO SLS v prostorih Glavnega tajništva SLS v Ljubljani 
▪ ob 18. uri omizje z naslovom »Družinske vrednote na prepihu v predlogu novega Družinskega 

zakonika« v organizaciji NG in OO SLS Šmartno ob Paki v Hiši mladih v Šmartnem ob Paki (več 
informacij najdete v priloženem vabilu)  

▪ ob 19.30 uri letni občni zbor OO SLS Križevci v Križevcih 
 



Četrtek, 1. april 2010:  
▪ veliki četrtek 
▪ ob 9. uri 3. nujna seja Komisije DZ RS po Zakonu o preprečevanju korupcije, katere član je 

poslanec SLS Gvido Kres 
▪ ob 9. uri 12. redna seja Komisije DZ RS za peticije ter za človekove pravice in enake možnosti, 

katere član je poslanec SLS Franc Bogovič 
▪ ob 10. uri 12. redna seja Komisije DZ RS po Zakonu o preprečevanju korupcije, katere član je 

poslanec SLS Gvido Kres 
▪ ob 12. uri 5. redna seja Preiskovalne komisije DZ RS za ugotovitev politične odgovornosti nosilcev 

javnih funkcij, ki so sodelovali pri pripravi in izvedbi investicij ter leasing, najemnih ali drugih 
primerljivih poslih, financiranih s sredstvi iz državnega proračuna ali proračuna Mestne občine 
Ljubljana, katere član je poslanec SLS Franc Pukšič 

▪ ob 12. uri javna predstavitev mnenj o predlogu Zakona o zdravstveni  dejavnosti v okviru Odbora 
DZ RS za zdravstvo v veliki dvorani DZ RS v Ljubljani 

▪ ob 12. uri 10. redna seja Odbora DZ RS za promet, katerega član je poslanec SLS Janez Ribič 
▪ ob 14. uri 4. redna seja Preiskovalne komisije DZ RS za ugotovitev politične odgovornosti nosilcev 

javnih funkcij, ki so sodelovali pri pripravi in izvedbi investicij ter leasing, najemnih ali drugih 
primerljivih poslih, financiranih s sredstvi iz državnega proračuna ali proračuna Mestne občine 
Ljubljana, katere član je poslanec SLS Franc Pukšič 

▪ ob 16. uri 16. redna seja Odbora DZ RS za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano, katerega 
predsednik je poslanec SLS Franc Bogovič, na kateri bodo med drugim obravnavali tudi predlog 
Zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona o zdravstvenem varstvu rastlin, ki ga je v postopek 
vložila Slovenska ljudska stranka 

 
Petek, 2. april 2010:  

▪ veliki petek 
 
Sobota, 3. april 2010:  

▪ velika sobota 
 
Nedelja, 4. april 2010:  

▪ velika noč 
 
Ponedeljek, 5. april 2010:  

▪ velikonočni ponedeljek 

SLS O NOTRANJEPOLITIČNIH TEMAH 
 
SLS: KONKRETNIH UKREPOV, KI BI JIH VLADA RS V TEM MANDATU NAREDILA ZA KMETIJSTVO, 
PRAVZAPRAV NI - NEUREJENO STANJE OKOLI VODENJA KMETIJSKEGA MINISTRSTVA SAMO PODALJŠUJE 
AGONIJO SLOVENSKEGA KMETA. 
 
Premier Pahor preusmerja pozornost z napovedjo inšpekcijskega pregleda vseh psov, ki so registrirani kot 
nevarni psi, medtem ko subjektivne in objektivne odgovornosti za sporni postopek vrnitve krvoločnih 
bulmastifov lastniku ni prevzel še nihče! 

V SLS smo razočarani nad dejstvom, da predsednik Vlade RS Borut Pahor tudi po izteku uradnega roka ni 
uspel najti ustreznega kandidata za ministra za kmetijstvo. Po vseh zapletih, ki pretresajo ta ministrski 
resor, je že skrajni čas, da začne delovati s polno operativnostjo, trenutno imenovanje Henrika Gjerkeša, 
ministra s sicer najkrajšim ministrskim stažem v aktualni vladi, za začasnega vodjo kmetijskega 
ministrstva, pa teh obetov ne daje.  SLS opozarja, da je kmetijsko ministrstvo v tem mandatu premalo 
storilo za urejanje stanja na kmetijskem področju, kjer se težave kopičijo ena na drugo, vladna koalicija 
pa kot da se ne zaveda resnosti položaja slovenskega kmetijstva. To je nenazadnje potrdil na današnji 
novinarski konferenci tudi odhajajoči kmetijski minister dr. Milan Pogačnik sam, ko je med svoje ključne 
opravljene naloge navedel sprejetje sicer precej sporne novele Zakona o Skladu kmetijskih zemljišč in 
gozdov, predlog Zakona o kmetijskih zemljiščih je šele v pripravi za vladno obravnavo, strategija za razvoj 
kmetijstva do leta 2020 pa je šele v zaključni fazi. Konkretnih ukrepov, ki bi jih Vlada RS v tem mandatu 
naredila za kmetijstvo, pravzaprav ni. 



SLS opozarja, da je slovenske kmetovalce 
močno prizadelo drastično znižanje 
odkupnih cen pridelkov na svetovnih trgih, 
ki so posledica svetovne gospodarske 
krize. A kljub temu slovensko kmetijstvo 
do sedaj ni bilo deležno skoraj nikakršnih 
protikriznih ukrepov s strani države, niti 
posebnih državnih jamstev za financiranje 
svojih naložb. Ogromno je tudi pripomb na 
zamude pri izplačilih subvencij iz 
evropskih skladov, počasno reševanje 
vlog, zavlačevanje postopkov in še mnogo 
drugih pomanjkljivosti pri operativnem 
delu ministrstva. Ob takem stanju bi v SLS 
na čelu Ministrstva za kmetijstvo, 
gozdarstvo in prehrano RS pričakovali 
odgovornega človeka s specifičnimi 
praktičnimi znanji. Gre za zelo zahteven 

resor, ki se nahaja v nezavidljivem položaju, neurejeno stanje okoli vodenja pa zagotovo ne pripomore k 
izboljšanju stanja.  

V SLS pozivamo predsednika Vlade RS Boruta Pahorja, naj z izbiro kandidata pohiti, hkrati pa 
pričakujemo, da bo ponudil strokovnjaka z operativno–upravljavskimi sposobnostmi, ki se je v preteklosti 
izkazal na vodstvenih položajih v stroki in tudi v kriznem menedžmentu ter tudi dejansko pozna težave 
slovenskega kmeta v zadnjih letih, prav tako pa človeka s političnim občutkom, če že ne s političnimi 
izkušnjami. SLS opozarja, da je v sedanji Vladi RS že tako ali tako preveč profesorjev. Bojimo se namreč, 
da morebitni strokovni kandidat iz pedagoških vrst ne bo mogel tako hitro in učinkovito sprejemati 
konkretnih odločitev, ki bi šle v smeri davčne razbremenitve, povečanju konkurenčnosti in dodane 
vrednosti ter neposrednih spodbud slovenskemu kmetijstvu, saj so za to potrebna tudi ekonomska in ne 
samo univerzitetna teoretična in znanstvena znanja iz resornega ministrstva za kmetijstvo, gozdarstvo in 
prehrano. Vsekakor pa je močno zaželeno poznavanje delovanja javne uprave.  

V SLS smo tudi močno začudeni nad izjavo predsednika vlade, ki nikakor ni skladna z vladno izhodno 
strategijo, saj predsednik vlade govori, da je treba v 30 dneh izvesti 564 dodatnih pregledov nad 
odgovornostjo imetnikov nevarnih psov. V SLS sprašujemo predsednika Vlade RS Boruta Pahorja, ali bo za 
navedeno nalogo povečal število zaposlenih na VURS in se s tem tudi tukaj oddaljil od začrtanega v 
izhodni strategiji? In v kolikor to drži, koliko bo to stalo davkoplačevalce? Ali pa, predsednik vlade, 
načrtujete v škodo javnega interesa okrniti oz. ukiniti katero od za človekovo varnost nujnih področij 
nadzora in dela VURS?   

SLS od predsednika Vlade RS Boruta Pahorja pričakuje izpolnitev dane obljube, da bo naredil vse, kar je v 
njegovi moči za razjasnitev vseh okoliščin afere bulmastifi. Ker je omenjena afera pripomogla k odstopu 
dosedanjega kmetijskega ministra, je prav, da se zadeve razčistijo po hitrem postopku in se s tem naredi 
osnova za nov začetek in nemoteno delo novega kmetijskega ministra, ki ga čaka mnogo pomembnih 
stvari, ne samo ukvarjanje z delom svojega predhodnika.  

 

SLS: RUDOLF MAISTER JE NAŠ ZGLED 

 

Na današnji dan pred 136 leti se je rodil eden od največjih domoljubov v zgodovini slovenske države, prvi 
general slovenskih oboroženih sil – Rudolf Maister. Prav njemu se imamo zahvaliti za to, da je danes 
slovenski Maribor, da je slovenska Štajerska, Prekmurje in del Koroške. Slovenski narod bi danes 
potreboval sodobnega Rudolfa Maistra, ki bi se zavzemal za slovensko mejo na morju in za teritorialni stik 
naše domovine z odprtim morjem. Če bi ga imeli, bi se Hrvaška zagotovo že zdavnaj umaknila z zasedenih 
delov slovenskega ozemlja in morja, ali pa jih morda nikoli niti ne bi zasedla. Kot smo v SLS že opozarjali, 
lahko potegnemo vzporednice s položajem, v katerem se je znašel Maister – ko ni imel podpore v takratni 
politiki – s sedanjostjo, ko tudi marsikdo v slovenski politiki ne brani ali vsaj ne brani dovolj odločno 



tistega, kar je slovensko – delov slovenskega ozemlja in morja ter predvsem njenega statusa pomorske 
države. 

Arbitražni sporazum o slovensko-hrvaški meji, o katerem bomo Slovenke in Slovenci odločali na 
naknadnem zakonodajnem referendumu, ne zagotavlja ohranitve teritorialnega stika Slovenije z 
mednarodnimi vodami in tako ne ohranja nedvoumno statusa Slovenije kot pomorske države. Ravno tako 
ne daje nobenega zagotovila o celovitosti Piranskega zaliva in ohranitvi ozemlja na levem bregu Dragonje 
in levem bregu Mure pri Hotizi in je zato izrazito škodljiv za Slovenijo, po mnenju Ustavnega sodišča RS pa 
je rezultat arbitražnega sporazuma lahko celo neustaven. 

 

PREDSEDNIK SLS MAG. RADOVAN ŽERJAV: JAVNI INTERES MORA BITI BOLJE ZAŠČITEN IN VAROVAN! 
 
PS SLS vložila predlog Zakona o dopolnitvi Zakona o upravnem sporu za rešitev problematike varstva in 
zaščite javnega interesa 
 
Poslanci SLS so v parlamentarni postopek vložili predlog Zakona o dopolnitvi Zakona o upravnem sporu 
za rešitev aktualne problematike varstva in zaščite javnega interesa. »V želji, da bi bil javni interes bolje 
zastopan oz. varovan in v luči nekaterih postopkov v preteklem letu, predvsem spornega postopka vrnitve 
bulmastifov lastniku, v katerem je bil v celoti poteptan javni interes za zaščito ljudi pred ponovnimi napadi 
nevarnih psov, v PS SLS predlagamo dopolnitev sedaj veljavne novele Zakona o upravnem sporu,« je na 
predstavitvi predloga dejal predsednik SLS mag. Radovan Žerjav.  Predlog dopolnitev se nanaša na 18. 
člen, in sicer tako, da bo dopuščal generalnemu državnemu pravobranilcu vložitev tožbe, kadar bo po 
lastni presoji ugotovil, da je bil z upravnim aktom kršen zakon v škodo javnega interesa. Da pa 
predlagana rešitev le ne bi preveč odstopala od uveljavljenega koncepta, je PS SLS še predlagala, da 
mora generalni državni pravobranilec za vložitev tožbe imeti vsaj generalno pooblastilo za zastopanje 
javnega interesa za posamezno vrsto primerov. PS SLS za predlagane zakonske dopolnitve predlaga 
skrajšani postopek. 
Trenutno novela Zakona o upravnem postopku (ZUS-1) namreč omenjeno problematiko ureja tako, da je 
zastopnik javnega interesa državni organ, ki ga za posamezni primer ali vrsto primerov določi Vlada RS. 
Dodaten pogoj, da takšen zastopnik javnega interesa na podlagi pooblastila lahko vloži tožbo, je, da Vlada 
RS ugotovi, da je bil z upravnim aktom kršen zakon v škodo javnega interesa. Na podlagi teh določb je 
Vlada RS aprila 2007 za zastopnika javnega interesa v vseh zadevah, razen v denacionalizacijskih, 
določila Državno pravobranilstvo RS.  
»A glede na interpretacijo teh določb v sklepu Vrhovnega sodišča RS z dne 13. avgust 2009 pridemo do 
absurdne situacije, ko mora država, kadar je bil z upravnim aktom državnega organa kršen zakon v škodo 
javnega interesa, s sklepom vlade najprej sama ugotoviti, da je kršila zakon v škodo javnega interesa, 
potem pa Državnemu pravobranilstvu RS sama podeliti pooblastilo, da jo lahko toži na Upravnem sodišču 
RS,« opozarja mag. Žerjav in nadaljuje: »Takšna rešitev je seveda nelogična, nevzdržna in neučinkovita, 
kot se je izkazalo tudi v primeru, ko je Državno pravobranilstvo RS kot zastopnik javnega interesa vložilo 
tožbo za odpravo odločbe Ministrstva za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano RS, Vrhovno sodišče RS pa je 
ugotovilo, da Državno pravobranilstvo RS ni imelo ustreznega pooblastila Vlade RS.« Ko ga je to poskusilo 
še pravi čas pridobiti, se je izkazalo, da bi pravzaprav mnenje o izdaji takšnega pooblastila za vložitev 
tožbe zoper odločitev upravnega organa moral izdati ravno tisti upravni organ, kateremu je bila kršitev 
očitana. Tako prihaja do nevzdržnega in škodljivega konflikta interesov državnega organa predvsem v 
primerih, ko je upravni akt, s katerim je (domnevno) kršen zakon v škodo javnega interesa, izdal isti 
upravni oz. državni organ, ki mora kasneje odločati o dodelitvi posebnega pooblastila Državnemu 
pravobranilstvu RS, na podlagi katerega lahko le - to v imenu zaščite javnega interesa vloži tožbo zoper ta 
isti upravni oz. državni organ. 
»Poleg tega pa je po našem mnenju še iz enega razloga potrebna ta sprememba zakona. Dejstvo je 
namreč, da država pri sodbi Upravnega sodišča RS, ki je izdana v škodo njenih interesov ali pravic, v veliki 
večini primerov ne izkazuje pravovarstvenega interesa za vložitev pritožbe oz. revizije. Če resnično želimo 
pravno varovati javni interes, potem naj Državni zbor RS sprejme predlagano dopolnitev Zakona,« 
zaključuje predsednik SLS mag. Radovan Žerjav.  
 
POSLANEC SLS JANEZ RIBIČ: KAZEN ZA VOŽNJO V NAPAČNO SMER JE TREBA DRASTIČNO ZVIŠATI – V 
SLS PREDLAGAMO 1200 EVROV GLOBE IN ODVZEM VOZNIŠKEGA DOVOLJENJA 
 



Na četrtkovi novinarski konferenci je 
poslanec SLS Janez Ribič predstavil 
spremembe, ki jih prinaša včeraj vloženi 
predlog Zakona o spremembi Zakona o 
varnosti cestnega prometa. »V SLS 
želimo zvišati obstoječo globo in kazen 
za vožnjo v napačno smer po avtocesti. 
Trenutna kazen je 300 evrov ter izrek 
petih kazenskih točk, v SLS predlagamo 
globo 1200 evrov in izrek 18 kazenskih 
točk, kar pomeni tudi odvzem vozniškega 
izpita,« je ob tem povedal poslanec Janez 
Ribič.   
V SLS so predlog Zakona vložili predvsem 
zato, ker je iz statističnih podatkov 
Generalne policijske uprave jasno 
razvidno, da se je v zadnjih letih močno 

povečalo število kršitev zapovedane smeri vožnje po avtocesti – od leta 2005, ko je bilo število kršitev 
597, prometnih nesreč pa 206, se je do leta 2009 število kršitev dvignilo na 2149 in prometnih nesreč na 
260 – od tega so v samo eni prometni nesreči oktobra 2009 pri Arji vasi umrli trije mladi ljudje. Ob tem 
poslanec Ribič še dodaja, da smo bili »v zadnjem letu tudi priča hudim prometnim nesrečam, katerih 
vzrok je bila napačna smer vožnje po avtocesti, in za katere se je pozneje izkazalo, da so nekatere od njih 
celo nalašč povzročili objestni vozniki.« V SLS so tudi prepričani, da je vožnja v nasprotno smer po 
avtocesti zagotovo ena izmed najnevarnejših kršitev cestnoprometnih predpisov, ki z gotovostjo povzroči 
neposredno smrtno nevarnost za ostale udeležence v prometu in je zato trenutna kazen premajhna in 
neučinkovita.  
V SLS opozarjamo, da vladni predlog Zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona o varnosti v cestnem 
prometu, ki je trenutno v proceduri, omenjene problematike sploh ne ureja. Sprejem zakona, ki naj bi jo 
urejal, pa se predvideva šele konec leta 2010, in to je po Ribičevih besedah odločno prepozno in »samo 
ugibamo lahko, koliko tragičnih nesreč s smrtnim izidom se še lahko zgodi do takrat. Predvsem pa, zakaj 
čakati, če lahko ukrepamo sedaj?« se sprašuje Janez Ribič. 
V SLS se sicer zavedamo, da predlog Zakona ni edina rešitev, ki bi lahko dokončno in popolnoma 
preprečila vožnjo v napačno smer po avtocesti, a je zagotovo dober začetek. Dokler bo kazen tako 
smešno nizka in dokler ne bo taka kršitev prinašala tudi izgube vozniškega dovoljenja, se bodo taki 
dogodki ponavljali in povzročali tragične prometne nesreče, česar si zagotovo nihče od nas ne želi. 
Poslanec in prvopodpisani pod predlog Zakona Janez Ribič pa zaključi: »S tem predlogom želimo v 
Slovenski ljudski stranki tudi spodbuditi strokovnjake, da razmislijo, kaj bi bilo treba še narediti na samih 
avtocestah za preprečevanje možnosti vožnje v napačno smer.« 

POSLANEC SLS FRANC PUKŠIČ: "Z OBVEZNIMI NAVODILI NAJ BI NIŽJI TOŽILCI DOBILI VEČJO MOČ, VODJE 
TOŽILSTEV PA BODO ZA TO ODGOVARJALI." 

Na današnji novinarski konferenci je poslanec SLS Franc Pukšič predstavil stališče SLS o zahtevi 
Poslanskih skupin SLS, SDS in SNS za oceno ustavnosti in zakonitosti obveznih navodil za uporabo 
državnotožilskega reda, ki jih je sprejel minister za pravosodje Aleš Zalar. Kot je povedal Pukšič, je Služba 
vlade RS za zakonodajo povsem jasno navedla, da so ministrova navodila, ki jih je namenil tožilcem, 
povsem nejasna, nelogična in povsem odvečna. T. i. obvezna navodila so nekaj, kar naš pravni red ne 
pozna, in so zrasla na »zelniku« sedanjega pravosodnega ministra Aleša Zalarja. Poleg tega so po besedah 
poslanca Franca Pukšiča nezakonita in v nasprotju z državnotožilskim redom, saj v vsebini minister 
zahteva, da v primeru, ko se državni tožilec odloči, da ne bo šel v postopek na sodišče, se mora pod to 
podpisati tudi njegov vodja.  "Z obveznimi navodili naj bi nižji tožilci dobili večjo moč, vodje tožilstev pa 
bodo za to odgovarjali," je prepričan Pukšič. "Očitno hoče LDS, ki obvladuje policijo in sodstvo, obvladovati 
še tožilstvo, če ne more prek vrha, pa od spodaj navzgor," je še dejal poslanec SLS Franc Pukšič. Kot je 
zagotovil, mora vodja državnega tožilstva v skladu z zakonom skrbeti za zakonito, strokovno in 
pravočasno delo svojega tožilstva. Če je hotel minister spremembe državnotožilskega reda, bi to lahko 
naredil tako, da bi zaprosil generalno državno tožilstvo za predloge sprememb, ker pa tega ni hotel, je 
uvedel nov samostojni akt v obliki obveznih navodil, ki pa so očitno v nasprotju s prej omenjeno 
zakonodajo. Kot je še zaključil poslanec SLS Franc Pukšič, bo s takimi poskusi političnega vpliva na 
državno tožilstvo še bolj očitno videti dve pravni državi, eno za malega človeka, ter drugo za tiste, ki imajo 
denar, moč in osebna poznanstva.  



Video izjavo poslanca SLS Franca Pukšiča si lahko ogledate na tej povezavi 

SEJA PREISKOVALNE KOMISIJE DZ RS ZA UGOTAVLJANJE POLITIČNE ODGOVORNOSTI NOSILCEV JAVNIH 
FUNKCIJ 
 
V sredo, 24. marca 2010, je zasedala Preiskovalna komisija DZ RS za ugotavljanje politične odgovornosti 
nosilcev javnih funkcij, katere član je poslanec SLS Gvido Kres, zaradi suma, da so bili vpleteni v 
financiranje spornih menedžerskih prevzemov gospodarskih družb Istrabenz, holdinška družba, d.d. in 
Pivovarna Laško d.d. s strani bank oziroma kreditnih institucij v pretežni državni lasti (kreditne institucije 
znotraj NLB Skupine in NKBM d.d), in sicer tako, da naj bi zlorabili svoj politični vpliv za dodeljevanje 
posojil članom poslovodnih organov navedenih gospodarskih družb in z njimi povezanih pravnih in fizičnih 
oseb (ti. \"slamnatih\" podjetij, finančnih holdingov ipd.) za odkup večinskega ali pretežnega deleža 
gospodarske družbe, ki so jo vodili oziroma jo vodijo in za ugotavljanje politične odgovornosti nosilcev 
javnih funkcij zaradi domnevno pomanjkljive oziroma neustrezne zakonodaje s področja prevzemov, ki je 
dopuščala omenjene sporne menedžerske prevzeme. 
 
SEJA ODBORA DZ RS ZA NOTRANJO POLITIKO, JAVNO UPRAVO IN PRAVOSODJE 
 
V sredo, 24. marca 2010, je zasedal Odbor DZ RS za notranjo politiko, javno upravo in pravosodje, 
katerega član je poslanec SLS Gvido Kres. Odbor je po slabih šestih urah razprave prekinil nujno sejo, na 
kateri je razpravljal o domnevnih političnih pritiskih, ki naj bi jih na državno tožilstvo izvajala vladajoča 
koalicija.  
Odbor Državnemu zboru RS še predlaga, naj ob ponovnem odločanju po vetu Državnega sveta RS novelo 
Zakona o detektivski dejavnosti znova podpre.  
 
ZAPRTA SEJA KOMISIJE DZ RS ZA NADZOR OBVEŠČEVALNIH IN VARNOSTNIH SLUŽB 
 
V četrtek, 25. marca 2010, so na zaprti seji člani Komisije DZ RS za nadzor obveščevalnih in varnostnih 
služb, katere član je poslanec SLS Gvido Kres, obravnavali izvajanje prikritih preiskovalnih ukrepov v 
primeru kriminalistične preiskave dveh poslancev, ministra in župana. Razpravljali so tudi o domnevnem 
izvajanju tajnega policijskega delovanja s sodelovanjem civilne osebe. Policija je začasno zadržala 
parlamentarni nadzor v zadevi Prijatelj-Jelinčič. Začasni odlog parlamentarnega nadzora je kmalu po 
začetku seje predlagal direktor policije Janko Goršek. Člani komisije iz opozicijskih vrst predloga niso 
podprli.  

 
SLS O ZUNANJEPOLITIČNIH TEMAH IN EVROPSKI 
UNIJI 
 
PREDSEDNIK SLS MAG. RADOVAN ŽERJAV: NIKOLI NE BOMO PRISTALI NA SPREMINJANJE USTAVE RS 
ZATO, DA BI SE SLOVENIJI LAHKO ODVZELO OZEMLJE IN TERITORIALNI STIK Z ODPRTIM MORJEM! 
 

Ustava RS je temeljni instrument zaščite 
slovenske ozemeljske celovitosti, njeno 
spreminjaje v tem delu je zato nedopustno 
in izdajalsko. 
 
Kot je SLS že opozoril, je s torkovim 
mnenjem Ustavno sodišče RS v zvezi z 
arbitražnim sporazumom o slovensko-
hrvaški meji povedalo, da ima Slovenija 
mejo določeno, in da ta poteka tam, kjer je 
Slovenija na dan osamosvojitve izvajala 
oblast. Po besedah predsednika SLS mag. 
Radovana Žerjava to na morju pomeni, da 
ima Slovenija celoten Piranski zaliv in 
zagotovljen teritorialni stik z odprtim 
morjem.   

http://www.youtube.com/watch?v=qaqdTaGHIVQ


Po razsodbi Ustavnega sodišča RS so se že pojavile napovedi, da bo v primeru, da arbitražno sodišče 
Sloveniji ne bo prisodilo celotnega ozemlja in morja, ki ga je nadzirala ob osamosvojitvi, potrebna 
sprememba Ustave RS. »Za SLS je to sprevržena in povsem nesprejemljiva logika razmišljanja, saj 
poenostavljeno rečeno to pomeni, da bi spreminjali Ustavo RS v členih, ki ščiti slovensko ozemeljsko 
celovitost zato, da bi se lahko odrekli delom slovenskega ozemlja in morja,« ogorčeno pravi mag. Žerjav.  
»SLS ne bo nikoli pristal na tovrstno spreminjanje Ustave RS, in že vnaprej jasno povemo, da bomo z 
vsemi legalnimi sredstvi, vključno z referendumom, preprečili poskuse, da bi se na tak način zrušil 
temeljni instrument zaščite slovenske ozemeljske celovitosti,« še napoveduje Žerjav.  
Glede na včerajšnjo vsebino mnenja Ustavnega sodišča RS je kljub temu, da ni razsodilo, da je arbitraža 
neustavna, jasno, da bo neustavna vsaka odločitev, ki posega v ozemlje in morje, kot ga je jasno 
opredelilo tudi Ustavno sodišče RS. Zato je po mnenju SLS pomembno, da Slovenija s temi dejstvi seznani 
tako Hrvaško kot druge države EU, saj se ob teh dejstvih pojavlja tudi vprašanje smiselnosti postopka 
arbitraže, saj odločitve arbitraže, če bo v škodo Slovenije, Slovenija ne bo mogla uveljaviti. V izogib temu, 
da bi naknadno izpadlo, da Slovenija ne spoštuje mednarodnega sporazuma, je treba to po prepričanju 
SLS nedvoumno povedati vnaprej.  
S torkovim mnenjem je Ustavno sodišče RS tudi v celoti potrdilo sklep Državnega zbora RS o zaščiti 
slovenskih interesov ob vstopu Hrvaške v NATO, sprejetega na predlog SLS februarja 2009, ki govori o 
zaščiti celotnega slovenskega ozemlja, nad katerim je Slovenija izražala suverenost ob osamosvojitvi: 
vključno s tistimi deli slovenskega ozemlja in morja, ki so v tem trenutku pod hrvaško zasedbo, ter da je 
Slovenija ob osamosvojitvi imela teritorialni stik z odprtim morjem in je med drugim nadzirala celoten 
Piranski zaliv, zaselke na levem bregu Dragonje in ozemlje na levem bregu Mure pri Hotizi. 
 
PREDSEDNIK SLS MAG. RADOVAN ŽERJAV: "USTAVNO SODIŠČE RS DOPUŠČA MOŽNOST, DA BO KONČNI 
REZULTAT ARBITRAŽNEGA SPORAZUMA V NASPROTJU Z USTAVO RS!"  
 
Slovenija še vedno nima varuha svoje meje in nobenega zagotovila, da ne bo izgubila teritorialnega stika z 
odprtim morjem!  
 
Predsednik SLS mag. Radovan Žerjav v prvem odzivu na mnenje Ustavnega sodišča RS o skladnosti 
arbitražnega sporazuma o slovensko-hrvaški meji s slovensko ustavo pravi, da je odločitev v tem delu 
pričakovana, saj Ustavno sodišče RS sploh ni presojalo o primernosti sporazuma. Kot ugotavlja SLS, je 
Ustavno sodišče RS namreč izrecno poudarilo, da se ni spuščalo v oceno primernosti arbitražnega 
sporazuma niti ni o njem podalo kakršne koli vrednostne sodbe. Po Žerjavovem mnenju se je Ustavno 
sodišče RS tudi jasno distanciralo od možnosti, da bi lahko prišlo do interpretacije, da je pri odločitvi 
ustavnih sodnikov šlo za podporo arbitražnemu sporazumu. "Nasprotno – iz v torek objavljenega mnenja 
Ustavnega sodišča RS je možno razbrati, da gre pri arbitražnem sporazumu vendarle za ustavno materijo 
in zato v SLS pričakujemo, da bo mnenje Ustavnega sodišča RS spoštovano tudi v tej smeri. Torej, da bo 
Državni zbor RS o arbitražnem sporazumu odločal z dvotretjinsko večino," pravi Žerjav.    
Žerjav še opozarja, da Ustavno sodišče RS v 62. točki izreka odločitve samo ugotavlja, da je dopuščena 
možnost, da bo lahko rezultat sporazuma neustaven, a temu tedaj ne bo mogoče ugovarjati. "Jasno je, da 
je Ustavnemu sodišču RS jasno, kje poteka meja Republike Slovenije z Republiko Hrvaško, ampak 
 nikomur pa ni jasno, ali bo tako odločilo tudi arbitražno sodišče, torej nevarnost, da bo ta odločitev 
drugačna.  Nevarnost, da bo Slovenija izgubila teritorialni stik z odprtim morjem, ostaja zelo realna," še 
pravi predsednik SLS mag. Radovan Žerjav.  
Ključno vprašanje je po prepričanju SLS ravno primernost arbitražnega sporazuma, do katerega pa se 
Ustavno sodišče RS ni opredelilo. "Kot smo v SLS že večkrat poudarili, je ta arbitražni sporazum absolutno 
nedopusten in škodljiv za Slovenijo in ne zagotavlja celovitosti Piranskega zaliva, teritorialnega stika 
Slovenije z mednarodnimi vodami, ozemlja na levem bregu Dragonje in levem bregu Mure pri Hotizi, ki je 
po prepričanju SLS nedvomno slovensko in ga Hrvaška zaseda nezakonito," ponovno poudarja mag. 
Žerjav in nadaljuje: "Na naše presenečenje je to stališče posredno potrdilo tudi Ustavno sodišče RS v tej 
torkovi sodbi, kjer je med drugim predvidelo, da je meja tako na kopnem kot tudi na morju tako ali 
drugače tudi določena in da je treba skozi arbitražni postopek določiti le potek meje".  
SLS meni, da je arbitražni sporazum slab, saj ne zagotavlja ohranitve teritorialnega stika Slovenije z 
mednarodnimi vodami, kar je nesporno največji slovenski strateški nacionalni interes. Posledice 
arbitražnega sporazuma bodo tudi vidne na poteku državne meje, kar pomeni, da bi moral Državni zbor 
RS o tem sporazumu odločati z dvotretjinsko večino, o čemer pa se ustavni sodniki danes niso 
nedvoumno izrekli. SLS tudi vztraja na stališču, da se mora Hrvaška umakniti z vseh delov dokazano 
zasedenega slovenskega ozemlja in morja pred njenim vstopom v Evropsko unijo.  
»Resnično upam, da bo slovenska politika upoštevala vse vidike mnenja ustavnih sodnikov in torej v 
Državnem zboru RS odločala o arbitražnem sporazumu z dvotretjinsko večino. Slovensko ozemlje in 
morje, status Slovenije kot pomorske države bi moral za Slovence biti ključen,« svari mag. Radovan 



Žerjav. »Močno sem zaskrbljen zaradi dogajanja glede slovensko-hrvaške meje. Zdi se, kot da bi nekateri 
želeli, da se vsa stvar – kot tudi toliko drugih v trenutni slovenski politiki – čim prej zaključi in pomete pod 
preprogo. A v SLS ponovno opozarjamo – ko Slovenija ne bo več imela statusa pomorske države – in zdaj 
vse kaže, da se mu bomo odrekli prostovoljno -, bo prepozno in ne bo poti nazaj,« opozarja mag. Radovan 
Žerjav, predsednik SLS.  
 

SLS O GOSPODARSKIH TEMAH 
 
PODPREDSEDNIK SLS FRANC BOGOVIČ KRITIČEN DO MOP ZARADI ZAVIRANJA PROJEKTA GRADNJE 
HIDROELEKTRARN NA SPODNJI SAVI 
 
Hkrati opozarja, da Hrvaška še vedno ni sklenila dogovora o skladiščenju njihove polovice srednje- in 
nizko radioaktivnih odpadkov iz NEK 

 
Na torkovi seji parlamentarnega Odbora za okolje in prostor je aktivno 
sodeloval tudi podpredsednik in poslanec SLS Franc Bogovič, sicer tudi 
župan Občine Krško. Na seji se je razvila polemika glede namenskosti 
porabe sredstev iz vodnega sklada. Ker so predstavniki MOP napovedali 
spremembo koncesijske pogodbe in ukinitev financiranja okoljske 
infrastrukture ob izgradnji hidroelektrarne iz vodnega sklada, je Bogovič 
opozoril na nevarnost zamud pri izgradnji HE Krško. Namreč, s tem, ko se 
odvzema financiranje iz tega vira, ne najde pa se nadomestnega, ki bo 
sofinanciral gradnjo, se povzroča velika poslovna škoda. »Hidroelektrarna 
Krško bi letno proizvajala 164 gigavatnih ur električne energije iz 
obnovljivih virov – t. i. zelene energije. Slovenija ima v okviru evropske 
energetsko-okoljske politike obveznost povečati delež proizvedene 
energije iz obnovljivih virov. Danes v Sloveniji podpiramo gradnjo sončnih 
elektrarn. Za enako količino proizvedene električne energije, kot jo bo 
proizvedla hidroelektrarna Krško, bi potrebovali kar 11 hektarjev sončnih 

elektrarn z močjo 164 MW. Subvencioniranje tako proizvedene energije pa bi naslednjih 15 let stalo 
državo 65 milijonov evrov državnih subvencij na leto,« ocenjuje poslanec SLS Franc Bogovič. 
Vsi ti argumenti zahtevajo odločno ukrepanje vlade, predvsem pa ministrstva za okolje in prostor, da 
zagotovita vire za izgradnjo okoljske infrastrukture ob izgradnji HE Krško skladno s koncesijsko pogodbo, 
sprejeto leta 2000 v slovenskem parlamentu. Zelo pomembno je tudi dejstvo, da 90 procentov vseh del 
na hidroelektrarni opravijo slovenska podjetja, kar je zelo pomembno za zagon gospodarstva v kriznih 
časih. »Izgradnja energetskega dela hidroelektrarne poteka nemoteno, zato grozi nevarnost, da bo prišlo 
do zamude pri začetku obratovanja hidroelektrarne, kar bo pomenilo izpad dohodka v višini pol milijona 
evrov na mesec,« je še pojasnil Bogovič.  
Poslanci so na omenjeni seji tudi podprli načrt gradnje odlagališča radioaktivnih odpadkov v Vrbini pri 
Krškem. Ob tem pa je poslanec SLS Franc Bogovič opozoril, da je nastopil čas za zelo resen pogovor z 
Republiko Hrvaško glede skladiščenja njihove polovice odpadkov.  
Hrvaška ima po meddržavni pogodbi odgovornost za polovico jedrskih odpadkov, nastalih v Nuklearni 
elektrarni Krško, še vedno pa ni sprejela odločitve, kako bo uredila ravnanje z radioaktivnimi odpadki. 
Načrtovane zmogljivosti trajnega odlagališča nizko- in srednje radioaktivnih odpadkov v Vrbini zadoščajo 
za odlaganje polovice nastalih NSRAO. Če se Slovenija in Hrvaška dogovorita za skupno odlagališče, pa 
lokacija v Vrbini omogoča izgradnjo štirih silosov, ki zadoščajo za vse nastale NSRAO odpadke.   
»Nič ne pomaga, če bo polovica odpadkov v silosih, druga pa še vedno v skladišču v NEK. Dogovoriti se je 
treba v dveh letih in pol, kolikor bo predvidoma trajalo pridobivanje gradbenega dovoljenja,« je še dejal 
Bogovič. Ob tem je tudi izrazil zaskrbljenost, da bi se denar iz sklada JEK preusmerjal drugam, kar se mu 
zdi nedopustno. 
 
SLS DOBILA PODPORO DRŽAVNEGA SVETA RS PRI VLOŽENEM ZAKONU O SPREMEMBAH IN 
DOPOLNITVAH ZAKONA O ZDRAVSTVENEM VARSTVU RASTLIN 
 
Predsednik SLS in prvopodpisani poslanec SLS pod predlogom Zakona o spremembah in dopolnitvah 
Zakona o zdravstvenem varstvu rastlin mag. Radovan Žerjav je v torek v Državnem svetu RS predstavil 
namen predlaganih sprememb zakonodaje in nujnost hitrega ukrepanja pri preprečevanju nadaljnjega 
širjenja alergene rastline – ambrozije. Ta namreč škoduje zdravju ljudi, spodbuja močne alergije ter 
povzroča veliko škodo v kmetijstvu, gospodarstvu in okolju. Vse navzoče je pozval k podpori zakona, saj je 
naloga nas vseh delati v dobro ljudi. Državni svet RS je predlogu zakona izrazil vso podporo.  



Na seji DS so sodelovali tudi predstavniki Ministrstva za kmetijstvo RS in Ministrstva za okolje in prostor 
RS, ki sicer podpirajo predlog in namen predlaganega zakona, imajo pa pomisleke pri možnostih 
zagotavljanja dodatnih sredstev v višini preko 250.000 evrov za prvo leto izvajanja novega zakona, 
skupno pa  približno 1,5 milijona evrov. V imenu predlagateljev je mag. Žerjav opomnil, da ustrezne službe 
in inšpektorji že obstajajo in izvajajo nadzor nad zdravstvenim varstvom rastlin, z novelo zakona pa želijo 
razširiti njihove pristojnosti še na ambrozijo.   
Prav tako so člani obeh komisij in prisotni župani slovenskih občin podprli zakon in se strinjali, da je nujno 
čim prej ukrepati, saj gre za zdravje ljudi. Zakon so podprli tudi člani kmetijske komisije, ki menijo, da je 
tudi v kmetijstvu ambrozija povzročila veliko škode ter da je treba preprečiti nadaljnje širjenje, kajti gre za 
zelo odporno rastlino, ki se izredno hitro širi.  
Prisotni pa so opozorili tudi na povečane stroške zdravstvene blagajne zaradi lajšanja posledic alergij, ki 
jih ta rastlina povzroča. 

 
O DOGAJANJU NA NIVOJU OBČINSKIH IN MESTNIH 
ODBOROV TER ZVEZ SLS 
 
REDNA LETNA OBČNA ZBORA OO SLS DUPLEK IN OO SLS GORJE 
 

V petek, 26. marca 2010, ob 19. uri so se članice in 
člani OO SLS Duplek v velikem številu, kar 
devetdeset jih je bilo, zbrali na rednem letnem 
občnem zboru. Na občnem zboru so izvolili dva 
nadomestna člana upravnega odbora ter prisluhnili 
poročilu o delu odbora za leto 2010. Izoblikovali so 
tudi stališča za delo odbora v volilnem letu 2010. 
 
 
Istočasno je na drugem koncu Slovenije, natančneje 
na Gorenjskem v občini Gorje, potekal redni letni 

občni zbor OO SLS Gorje. Predsednik odbora Rok Peterman je zbranim predstavil delo odbora v preteklem 
letu in predstavil načrt dela za leto 2010. Občnega zbora so se udeležili tudi gostje iz sosednjih občin 
predsednica OO SLS Bled Meta Pazlar, predsednik OO SLS Železniki Janez Ferlan, župan Naklega Janez 
Štular, predsednik OO SLS Jesenice in RO SLS Zgornja Gorenjska Marko Zupančič ter predsednik OO SLS 
Žirovnica Franc Pfajfar. 
 
 
 
VOLILNI OBČNI ZBOR OO SLS LOVRENC NA POHORJU 
 
Člani OO SLS Lovrenc na Pohorju so na volilnem občnem zboru v petek, 26. marca 2010, za predsednika 
občinskega odbora ponovno izvolili Joška Polajnerja, za podpredsednika pa Tatjano Aberšek in Jožeta 
Javornika. Izvolili so tudi 5 članov odbora. Na prvi redni seji OO čez 14 dni bodo sprejeli konkretne 
aktivnosti za jesenske lokalne volitve.   
 
NOVA GENERACIJA SLS OB MATERINSKEM DNEVU RAZDELILA MATERAM IN ŽENAM PREKO 2500 
CVETLIC 
 
V podmladku Slovenske ljudske stranke so se tudi ob letošnjem materinskem dnevu odločili za 
vseslovensko akcijo ter na več javnih krajih po Sloveniji mimoidočim ženam in materam delili cvetje in 
voščilnice. Kot je povedal predsednik Nove generacije SLS Bor Zgonc, je materinski dan priložnost, ko 
lahko s takšno gesto vsaj simbolno pokažemo, da smo hvaležni za ves trud in podporo s strani naših 
mam. Obenem pa nagovarjamo vse, da se s takšnimi zahvalami ne omejijo samo na en dan v letu, 
temveč jih lahko z majhnimi pozornostmi izkažejo kadar koli. V Novi generaciji SLS opažamo, da je bil 
odziv javnosti na omenjeno akcijo zelo dober, upamo pa, da smo komu tudi nekoliko polepšali dan in vsaj 
za trenutek pregnali vsakodnevne skrbi. Tako je obdarovanje s cvetom potekalo v Ljubljani, Mariboru, 
Slovenski Bistrici, Dupleku, Ptuju, Ribnici, Sodražici, Velikih Laščah, Postojni, Pivki, Ilirski Bistrici, 
Markovci, Murski Soboti, Kopru in Šmartnem ob Paki. Člani Nove generacije SLS na tem mestu še enkrat 
čestitamo vsem slovenskim materam ob njihovem dnevu.  



 
 

 



 
 

»Ob tej priložnosti se zahvaljujem vsem občinskim odborom Nove generacije SLS, ki so uspešno izvedli 
akcijo »delitev rož« za materinski dan!« 

 
Bor Zgonc,  

predsednik Nove generacije SLS 
 
 
»MLADI V KORAK S ČASOM 2010 – 2015« 
 
Nova generacija SLS SAŠA aktivno sodeluje v pripravi lokalnega programa razvoja delovanja mladih in z 
udeležbo na delavnicah v marcu, ki jih je pripravil Mladinski svet Velenje, soustvarja strategijo za mlade. 
 

Namen Mladinskega sveta Velenje, katerega 
polnopravna članica je tudi Nova generacija SLS 
Savinjsko-šaleške doline, ki jo zastopata dve članici, 
Vlasta Ocepek in Mateja Ažman, je skupaj z 
mladinskimi organizacijami, javni zavodi in 
neorganizirano mladino oblikovati strategijo, ki bi 
mlade v Velenju spodbujala v procese odločanja in 
spodbujala aktivno sodelovanje mladih. In nenazadnje 
je cilj določiti prednostne naloge na področju mladih 
ter tako iz kvantitete ponudb zagotoviti kakovost in 
ciljno usmerjen razvoj. »Mreženje organizacij« bo 
prispevalo h kvalitetnejšim programom in k boljši 
informiranosti končnih uporabnikov, torej mladih. 
Tako so v mesecu marcu potekale delavnice, ki so bili 

namenjene trem ciljnim skupinam mladih, in sicer osnovnim šolam, predstavnikom mladinskih 



organizacij in neorganizirani mladini. Kot prednostna smo določili sedem področij, in sicer izobraževanje, 
sociala in zaposlovanje, aktivno državljanstvo, varstvo narave, kultura, turizem in šport. 
V Novi generaciji SLS v Savinjsko-šaleški dolini razumemo lokalni program razvoja delovanja mladih kot 
skupen dokument vseh mladih, ki bo zarisal smernice delovanja mladih v letih 2010 – 2015 in bo služil 
predstavnikom lokalnih oblasti kot okvir za podporo, pomoč in nenazadnje tudi za (so)financiranje tistih 
aktivnosti, ki bodo prepoznavne kot pomembne. 
Kot zaključek želimo 25. maja 2010 pripraviti skupno sejo s svetniki MOV kot sejo za mlade, kjer bomo 
mladi povedali, kaj si želimo in s kakšnimi akcijami temu slediti. Le tako bodo predstavniki lokalnih 
oblasti prepoznali dodano vrednost lokalnega programa razvoja delovanja mladih za izboljšanje položaja 
mladih v občini. 
 
 
 
OKROGLA MIZA Z NASLOVOM "VLOGA DRUŽINE V SODOBNI POTROŠNIŠKI DRUŽBI" V ZAGORJU OB SAVI 

 
SLS je ob materinskem dnevu v 
Zagorju ob Savi pripravila okroglo 
mizo z naslovom "VLOGA DRUŽINE 
V SODOBNI POTROŠNIŠKI 
DRUŽBI". Na njej so sodelovali 
predsednica Zveze kmetic 
Slovenije Irena Ule, magistra 
sociologije in socialnega dela 
Tadeja Nimac, študentka Maja 
Erbežnik, predsednik SLS mag. 
Radovan Žerjav, ravnatelj 
Gimnazije Kranj mag. Franci 
Rozman ter predsednik OO SLS 
Zagorje ob Savi Slavko Jelševar. 
Udeleženci so predstavili različna 
mnenja in poglede na 

pričakovanja, ki jih ima današnja družba za vlogo mater in očetov. Po mnenju ga. Ule veliko vlogo igra 
usklajevanje aktivnosti. Na vprašanje, kako ji uspe uskladiti vse aktivnosti (od zaposlenosti na Biotehnični 
fakulteti, druženja s starejšimi ljudmi, prepevanja v pevskem zboru, dobre kuhe, ki se odlikuje na 
razstavah in zraven biti še mama in žena) sama pravi: » … Dajemo velik pomen na družino, ker to je naša 
celica, kamor se lahko zatečemo, ko rabimo pomoč, ko nam je hudo. Ampak v tej naši družini je veliko 
usklajevanja, imamo veliko del razdeljenih, tako, da kar nekako gre. Čeprav imamo res veliko aktivnosti, 
ki pa morajo biti, ker mislim, da so aktivnosti tiste, ki dajejo vrednote, ki dajejo en širši pogled. Ki dajejo 
možnost in tudi kaj spoznaš, kaj vidiš, ki dajejo na nek način tudi eno energijo, ki jo potem seveda nujno 
potrebuješ, tudi doma, da lahko funkcioniraš. Usklajevanja pa seveda so in ta morajo biti. In če je v 
družini, ki normalno lepo funkcionira, razumevanja veliko, se to seveda da…« Predsednik SLS mag. 
Radovan Žerjav je v ospredje omizja izpostavil problem vrednot. »…problem družine že sam način življenja 
posameznika, hitrost in nenasitnost nas vodi k temu, da preprosto pozabljamo na družino, pozabljamo na 
svoje sopotnike, starše in tako naprej. To je problem vsakega posameznika posebej in je tukaj prisoten. 
Še toliko huje pa je, če se teh tradicionalnih družinskih vrednot na nek način dotaknejo z zakonodajo. 
Danes smo priča temu Družinskemu zakoniku, ki grobo posega v tradicionalno družino. Jaz sem 
prepričan, da to kar se dogaja, se ne bi smelo dogajati. Družina pa res ni karkoli. Družina je oče, mati in 
otroci. In prav bi bilo, da mož ostane mož, in da žena ostane žena in da otroci ostanejo otroci. To kar sedaj 
delamo s tem družinskim zakonikom, očitno mož ne bo več oče in mama ne bo več mama ali žena. Ne 
vem kaj bodo otroci. Če govorim čisto kot politik in kot predsednik SLS bomo v vsakem primeru storili vse, 
da preprečimo takšen grob napad na tradicionalno družino in tudi na tradicionalne vrednote družine. 
Nisem nestrpnež, spoštujem vsakogar. Ne želim se dotikat takšnih in drugačnih potreb, ki jih imajo 
posamezniki, nimam nič proti istospolnim, ampak kar je pa preveč je pa preveč. Da bi pa lahko istospolni 
vzgajali otroke, pa mislim da ni dobro. Tukaj gremo v nasprotju z naravo in delati nekaj proti naravi nikoli 
ni bilo dobro. To čutimo vsakodnevno. Veliko je bilo narejenega proti naravi, z onesnaževanjem in tako 
naprej in nam sedaj tako ali drugače vrača. Tudi to je en korak proti naravi. Jaz lahko rečem, da bomo 
zaščitili družino,  da bomo zaščitili, tiste dejavnosti, ki so v vsaki družini razdeljene, tudi to bomo zaščiti in 
naredili bomo vse, da ta družinski zakonik ne bo sprejet.« 
»Priča smo času hitrih sprememb. Vprašanje je koliko časa bomo hiteli, kam želimo sploh priti?« se 
sprašuje Mag. sociologije in socialnega dela ga. Tadeja Nimac in nadaljuje svoje misel: »…Zato menim da 
je potrebno v današnjem času, da se politika zaveda svoje odgovornosti in poskušam s svojimi vzvodi 



zaustaviti ta hitri tempo, ker to vpliva na družine in tudi vrednote. S tem siromašimo družino, s tem se 
siromašimo kot narod in kot družba v celoti (duhovnem, materialnem in kulturnem področju). 
Potrošništvo je ena od stvari, pri kateri se moramo zavestno ustaviti…« 
Mag. Franci Rozman je z izobraževalno – vzgojnega vidika predstavil svoje videnje vzgajanja današnje 
mladine. Zelo pomembno oziroma najpomembnejšo vlogo igra odnos (najbolj pomemben med očetom in 
mamo). Kot je poudaril: »…skrb za otroka se pa začne doma in tudi vzgoja se začne doma. In mi (op. šola) 
v pridobivanje vrednote lahko srednješolca lahko samo prisilimo. In potem se ta srednješolec določenih 
vrednot lahko navadi ker jih mora toliko in toliko ponavljat, vendar pa niso del njegove narave.« g. 
Rozman se je dotaknil tudi vloge, ki jo imata država in politika v našem življenju: »…Kriza gospodarstva ni 
nevarna za krizo vrednot. Velikokrat se zgodi, da ko so ljudje v težav, da se vrnejo k vrednotam. To je to. 
Obratno pa velja. Ko kriza vrednot popušča, pa se to prej ali slep pozna tudi na gospodarstvu. Za to tudi, 
ko poudarjamo vlogo družine in vlogo države, vlogo stranke. Tisti trenutek, ko gremo mi na svoja načela, 
na tisto kar stranka zagovarja, na tradicijo, se marsikdo počuti ogroženo, ker mi smo potem nazadnjaki. 
Država se ne sme obnašati tako kot je moderno, ampak kot se državi splača in politika je skrb za 
državljane…« 
Študentka Maja Erbežnik je izpostavila, da je družina danes preveč podrejena materialnemu smislu, 
zanemarja pa druženje in biti dejansko družina. Po njenih besedah mora biti na prvem mestu družina. 
Vendar se prepogosto zgodi, da družina zasede drugo mesto, prvo mesto pa delo. In tu je pomembna tudi 
vloga delodajalcev, da omogočijo družinam (ne samo mladim družinam) bolj časovno prilagodljive 
delavnike.  
G. Jelševar je predstavil podjetniško stran videnja družinske celice. Pravi: »…Dejansko je resnično, vsi 
slišimo, beremo v medijih, da pa se v nekaterih sveraf kljub temu še pojavljajo diskriminacije, kjer se 
podjetniki bojijo mladih žensk, ki stopajo še le v delovna razmerja in se boji, da bodo te dejansko šle takoj 
na porodniško. Vsak »kalkulira« in to dejansko ženske občutijo na svoji koži.«. Poudaril je, da veliko vlogo 
pri mladih igrajo tudi mladinski centri, ki pa ga na žalost v Zagorju še nimajo.  
 
KLUB ŽUPANOV SLS O PRIPRAVAH NA LOKALNE VOLITVE IN SODELOVANJU V AKCIJI »OČISTIMO 
SLOVENIJO V ENEM DNEVU« 
 
V torek so se v Litiji na 11. redni seji Kluba županov SLS sestali župani Slovenske ljudske stranke. 
Srečanja se je udeležil tudi predsednik Glavnega odbora SLS Franci Rokavec, sicer župan Občine Litija, ki 
je uvodoma nagovoril prisotne. Na srečanju je bil prisoten tudi župan Občine Duplek in poslanec SLS v 
Državnem zboru RS Janez Ribič, ki je nekaj besed namenil aktualnemu političnemu dogajanju in delu PS 
SLS v DZ RS.  
Na seji so sicer razpravljali tudi o vlogi županov pri pripravi na prihajajoče lokalne volitve 2010 in se 
odločili, da se še aktivneje vključijo v delovanje svojih lokalnih odborov SLS. Tako bodo vsi župani 
pripravili programe predvolilnih aktivnosti in dogodkov do jesenskih volitev v tesnem sodelovanju z 
lokalnimi Občinskimi in Mestnim odbori SLS.   
Na seji je potekal tudi konstruktiven pogovor o sodelovanju pri akciji »Očistimo Slovenijo v enem dnevu«, 
ki se bo odvijala 17. aprila 2010. Kot je povedal predsednik Kluba županov SLS Miran Gorinšek, so k 
sodelovanju pozvali vseh 88 članov kluba in pričakuje odziv prav vseh. »Ker naš klub združuje župane več 
kot tretjine slovenskih občin, je lahko naš prispevek k akciji ogromen,« meni Gorinšek in dodal, da upa na 
aktivno sodelovanje tudi vseh Občinskih in Mestnih odborov SLS, saj ne gre samo za enodnevno čistilno 
akcijo, temveč tudi za dolgoročno okoljsko ozaveščanje občanov in spreminjanje odnosa do narave.  
Vsi prisotni na seji so imeli tudi veliko pripomb na trenuten potek dogodkov glede regionalizacije 
Slovenije. Prisotni župani so se namreč soglasno strinjali, da pot iz gospodarske krize vodi preko 
regionalizacije in poudarka na enakomernem regijskem razvoju. Prenos administracije in dela sredstev 
na regijski nivo bi namreč spodbudil občinske in regijske projekte, predvsem pa zagotovil nova delovna 
mesta, ki jih trenutno primanjkuje. Čeprav se očitno Vlada RS tega ne zaveda in projekt regionalizacije 
potiska v ozadje, se bo delitev sredstev po regijah slej kot prej izkazala za edino rešitev v izogib pretirani 
centralizaciji države in povečanju socialnih razlik. 
 
REDNI LETNI OBČNI ZBOR OO SLS KAMNIK 

 
V torek, 23. marca, je v gostilni Repnik na Vrhpolju 
pri Kamniku potekal redni letni občni zbor OO SLS 
Kamnik. Občni zbor je odprl predsednik OO SLS 
Kamnik Franc Orešnik, potem pa je sestanek 
vodilo izvoljeno delovno predsedstvo. 
Na občnem zboru so člani prisluhnili poročilu o delu 
OO SLS Kamnik v letu 2009, ki ga je podal 



predsednik odbora ter poročilu o delu svetniške skupine, ki ga je predstavil svetnik v Kamniku Vid 
Kadunc. O finančnem poslovanju odbora v preteklem letu je spregovoril blagajnik Stanko Cerar, poročilo 
nadzornega odbora pa je prebral predsedujoči. 
Po poročanju upravnega odbora OO SLS Kamnik je stekla razprava na podana poročila, kasneje pa so 
člani poročila soglasno sprejeli. Obravnavali so tudi plan dela za letošnje leto, predvsem so se pogovarjali 
o pripravah na prihajajoče lokalne volitve. 
Občnega zbora sta se udeležila tudi dva gosta, in sicer Igor Podbrežnik, urednik pravkar izdanega zbornika 
Demos na Kamniškem in predsednik Demosa na Kamniškem, ter predsednik OO SLS Komenda Vid 
Koritnik. 
 
 
 
 
 
 
VOLILNI OBČNI ZBOR OO SLS PIVKA 

 
Dobro obiskan volilni občni zbor OO SLS Pivka je 
potekal v petek, 19. marca 2010 v Kulturnem domu v 
Košani. Po pozdravnem nagovoru predsednika Milana 
Mozetiča in izvolitvi delovnih organov so članice in člani 
v vsebinsko poglobljenih razpravah sodelovali ob vsaki 
točki dnevnega reda. Milan Mozetič se je v svojem 
poročilu o delovanju OO kritično dotaknil pregleda 
vsega opravljenega dela v času njegovega 
predsedovanja OO Pivka. Ugotavljal je, da je odbor ves 
čas delal dobro tako na lokalni, regionalni kot državni 
ravni. Ob tem se je vsem članicam in članom zahvalil 
za podporo in dobro opravljeno delo, še posebej pa je 
namenil besedo zahvale Josipu Bajcu za  izkazano 
pomoč. Kot dolgoletni poslanec DZ in predsednik RO 

SLS KRAS je velikokrat pomagal aktivno soustvarjati politiko stranke tudi v OO Pivka. Vedno se je znal 
približati članstvu in prisluhniti njihovim problemom. Robertu Smrdelju, županu Občine Pivka, pa se je 
Mozetič zahvalil za njegov nesebičen doprinos h krepitvi kolegialnosti med članstvom, širjenju in 
uveljavljanju pozitivnih načel programa stranke SLS pri njegovem županovanju in tudi drugih aktivnostih. 
Tudi ostali prisotni razpravljavci so se v svojih razpravah kritično dotaknili tako vseh uspehov kot tudi 
manj uspešnih dogodkov. K jasnejši sliki predstavljenega opravljenega dela je s svojim nastopom 
pripomogel tudi sam župan Občine Pivka Robert Smrdelj. Vsa poročila so bila sprejeta brez glasu proti.  
Volitve v organe OO SLS Pivka so izkazale zaupanje v novo – staro vodstvo. Za predsednika OO SLS Pivka 
je bil izvoljen Andrej Godina, za podpredsednika pa Milan Mozetič, medtem ko so ostali člani OO Danilo 
Vičič, Jože Želko, Janez Čuček, Barbara Avsec in Julka Dekleva, tudi do sedaj aktivna v OO SLS PIVKA - v 
letu 2009 pa dobitnica hvalevrednega naziva – DOBROTNICA LETA. 
Po opravljenih volitvah je članice in člane nagovoril novoizvoljeni predsednik in jih tudi seznanil z 
njegovimi smernicami za delo OO. Enotno so ga podprli v pripravah na bližnje lokalne volitve. V 
nadaljevanju se je pod vodstvom predsednika Nove generacije SLS Bora Zgonca ustanovil tudi OO Nove 
generacije SLS Pivka. Za predsednika je bil izvoljen Andrej Sedmak, za podpredsednika Jani Frank in 
Suzana Vodopivec. Vodenje tajniških poslov so zaupali Jerneji Ksir, za ostale člane odbora Nove generacije 
so bili izvoljeni Martina Ludvik, Martin Godina, Matej Godina, David Tomšič in Denis Bele. Župan Občine 
Pivka Robert Smrdelj je vsem novoizvoljenim članom čestital in jim zaželel veliko uspešnega dela.     
           
OO SLS CERKLJE JE V ČETRTEK, 18. MARCA, PRIPRAVIL OKROGLO MIZO Z NASLOVOM »DRUŽINA JE 
TEMELJ DRUŽBE« 
 
Kot je zapisal predsednik OO SLS Cerklje Miha Zevnik, je bila okrogla miza namenjena seznanitvi s 
predlogom novega Družinskega zakonika, ki  sta ga predstavila Majda Erzar in Valerij Grašič iz Civilne 
iniciative za družino in pravice otrok. Majda Erzar je predstavila nastajanje zakonika in poudarila člene, ki 
so v zakonik vneseni za boljšo družino, za varovanje otroka. Vsi členi zakona temu ne sledijo, ker se uvaja 
novo pravico imeti otroka, kar pa ni v skladu z namenom tega zakonika. V zakoniku se uvaja nov termin 
»starševska dolžnost« in ne pravica, kar pa v spornih členih, ki govorijo o posvojitvah, ni tako, ker se 
pravico otroka do staršev zamenja za novo »kvazi pravico« imeti otroka, zato je zakonik v teh členih zelo 



problematičen, sporen in mu velik del javnosti nasprotuje. Valerij Grašič je v predstavitvi poudaril, da 
zakonik, ki vsebuje nekatere dobre rešitve, ni sprejemljiv, ker vsebuje določila, ki niso skladna z naravnimi 
zakonitostmi in kršijo naravni red. S tem zakonikom se degradira »družina, ki je temelj družbe«. V razpravi 
so prisotni bili enotni, da družino sestavljajo otrok, mama in oče. So tudi enostarševske družine, pa vendar 
ima vsak otrok vedno mamo in očeta, čeprav zaradi različnih življenjskih situacij lahko otrok živi samo pri 
enem od staršev ali celo pri rejnikih. Udeleženci so si bili enotnega mnenje, da je treba spoštovati naravne 
zakonitosti. V naravi dve osebi istega spola ne moreta imeti otrok po naravni poti, torej naj se to upošteva 
tudi pri sprejemanju zakonodaje in naj se ne sili v nenaravne vrste družine. V okviru razprave so 
obravnavali tudi posledično padanje natalitete, ki nas vodi v »odmiranje naroda«. S podobnimi zakoni 
bomo družino kot temelj družbe popolnoma razvrednotili in to bo naš narod v naslednjih 50 letih pripeljalo 
na rob obstoja. 
Državnemu zboru RS predlagajo, da se iz zakonika izloči sporne člene, ki se nanašajo na posvojitev otrok 
s strani istospolnih skupnosti. Skupnost, ki po naravnih zakonitostih ne more imeti otrok, jih tudi posvojiti 
ne more.   
Le trdna družina z jasnimi cilji in vrednotami bo kos pritiskom medijev in različnih skupin, ki popularizirajo 
razna odstopanja kot nekaj, kar je »in«.  
 
PODPIS DOGOVORA O SKUPNI IZVEDBI PROJEKTA »MUZEJSKO DEPOJSKI KOMPLEKS PIVKA« 
 
Eden od županov SLS, župan Občine Pivka, Robert Smrdelj, ministrica za obrambo dr. Ljubica Jelušič ter 
ministrica za kulturo Majda Širca so 16. marca 2010 podpisali Dogovor o skupni izvedbi projekta 
"Muzejsko depojski kompleks Pivka".  
Projekt je usmerjen v oživljanje kulturne dediščine in dopolnjevanje javne kulturne infrastrukture z 
namenom ustvarjanja novih možnosti za trajnostni razvoj. Projekt bo tudi pomembno vplival na razvoj 
notranjsko-kraške regije kot turistične destinacije in s tem prispeval k nastanku novih delovnih mest v 
povezavi z gospodarsko-turističnim razvojem ter s poudarki na revitalizaciji območja, zaznamovanega z 
dolgoletno prisotnostjo vojske in raznimi vojaškimi aktivnostmi.  
V okviru projekta je glede na razpoložljiva sredstva predvidena obnova in oživitev vseh še neobnovljenih 
objektov v kompleksu starih pivških vojašnic za potrebe oglednih muzejskih depojev različnih slovenskih 
muzejev in institucij ter predstavitve še nekaterih vojaško-zgodovinskih zbirk Vojaškega muzeja Slovenske 
vojske. Za ohranitev in predstavitev preostalih primerkov težkega orožja (tankov, drugih oklepnih vozil in 
topov) naj bi zgradili še en paviljon, prav tako pa naj bi v okviru projekta zgradili potrebno infrastrukturo za 

funkcioniranje kompleksa. Vrednost projekta je okvirno 
ocenjena na 10 milijonov evrov.  
Projekt pomeni viden prispevek k nadaljevanju obnove in 
oživitve kompleksa starih pivških vojašnic. Po umiku 
jugoslovanske vojske ga Slovenska vojska namreč ni nikdar 
uporabljala za svoje potrebe. Leta 2004 sta Občina Pivka in 
Ministrstvo za obrambo Republike Slovenije podpisala 
Pogodbo o postavitvi muzejske zbirke oklepnih in artilerijskih 
vojaških sredstev z namenom, da se kompleks reši pred 
propadom in da se pred uničenjem reši najdragocenejše 
primerke tankov, oklepnih vozil in topov, ki so kot dediščina 
različnih vojsk ostali na območju Republike Slovenije. V letu 

2006 se je tako odprl prvi paviljon tankovsko-artilerijske zbirke, projekt osnovanja nacionalne tankovsko-
artilerijske zbirke pa se je razširil v projekt Park vojaške zgodovine Pivka. S tem je nastalo v starih pivških 
vojašnicah pomembno muzejsko turistično središče, namenjeno predstavitvi slovenske vojaške 
zgodovine, vojaško tehnične dediščine, krepitve domoljubja in spomina na slovensko osamosvojitveno 
vojno.  
V letu 2007 se je v projekt ohranitve vojašničnega kompleksa vključilo tudi Ministrstvo za kulturo RS. Nanj 
je bil prenesen eden od dveh večjih nekdanjih nastanitvenih objektov z namenom, da se ga preuredi za 
ogledne muzejske depoje Muzeja novejše zgodovine Slovenije, Tehničnega muzeja Slovenije in Inštituta 
za konzervatorstvo in restavratorstvo. Ministrstvo za kulturo je tako na tem objektu v letih 2008 in 2009 
obnovilo streho ter vgradilo zunanje stavbno pohištvo in s tem preprečilo nadaljnje propadanje.  
Zaradi čim boljšega medsebojnega usklajevanja aktivnosti, predvsem pa možnosti skupnega pridobivanja 
potrebnih sredstev za oživitev kompleksa, bodisi iz nacionalnega proračuna ali pa iz evropskih skladov so 
vsi trije partnerji, Ministrstvo za kulturo RS, Ministrstvo za obrambo RS in Občina Pivka pristopili k 
vzpostavitvi projekta »Muzejsko depojski kompleks Pivka«.  
 



USTNA POSLANSKA VPRAŠANJA POSLANCEV SLS 
NA 15. REDNI SEJI DRŽAVNEGA ZBORA RS 
Na marčevski redni seji Državnega zbora RS so poslanci SLS zastavili tri ustna poslanska vprašanja, ki si 
jih lahko preberete na naslednjih povezavah: 

Ustno poslansko vprašanje poslanca SLS Janeza Ribiča predsedniku Vlade RS Borutu Pahorju 

Ustno poslansko vprašanje poslanca SLS Franca Pukšiča ministru za lokalno samoupravo in regionalno 
politiko dr. Henriku Gjerkešu 

Ustno poslansko vprašanje namestnika vodje Poslanske skupine SLS mag. Radovana Žerjava ministru za 
okolje in prostor dr. Roku Žarniću 

MNENJA POSLANCEV SLS NA 15. REDNI SEJI 
DRŽAVNEGA ZBORA RS 
Poslanci SLS so na 15. redni seji predstavili tudi naslednja mnenja Poslanske skupine SLS glede 
obravnavanih točk:  

Mnenje PS SLS glede predloga Zakona o Javnem skladu Republike Slovenije za kulturne dejavnosti 

Mnenje PS SLS glede predloga Zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona o prevozih v cestnem 
prometu 

Mnenje PS SLS glede predloga Zakona o zagotavljanju sredstev za investicije v javno železniško 
infrastrukturo 

Mnenje PS SLS glede predloga Zakona o šolski prehrani 

Mnenje PS SLS glede predloga Zakona o obveznem finančnem popustu na novo zgrajene stanovanjske 
enote zaradi svetovne gospodarske in finančne krize 

Mnenje PS SLS glede predloga Zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona o sodiščih 

Mnenje PS SLS glede predloga Zakona o javnosti premoženja funkcionarjev 

Mnenje PS SLS glede predloga Zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona o detektivski dejavnosti 

Mnenje PS SLS glede predloga Zakona o dopolnitvi Zakona o preprečevanju dela in zaposlovanja na črno 

Mnenje PS SLS glede predloga Zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona o javno-zasebnem 
partnerstvu 

Mnenje PS SLS glede predloga Zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona o izvrševanju proračunov 
Republike Slovenije za leti 2010 in 2011 

Mnenje PS SLS glede predloga Resolucije o strategiji nacionalne varnosti Republike Slovenije 

SLS VOŠČILA 
ČESTITKE OB MATERINSKEM DNEVU 

 
Nek ljudski pregovor pravi: Ko je reka odnesla starčka, je zavpil: Mama! 
V marcu ženskam namenjamo več pozornosti. Z omenjeno ljudsko modrostjo želim potrkati na lastno 
vest in vest vseh moških. Ko nam je najtežje, kličemo žensko: mater, ženo, sodelavko ... In zato: ne 
čakajmo dneva žena in materinskega dneva, da bi ozavestili pomen žensk pri obstoju človeške vrste. 
Podelimo z našimi ženskami veselje slehernega dneva. Brez ženske - matere ne bi bilo nikogar. Brez 
naših žena ne bi bilo čarovnije življenja. Zavedajmo se tega 365 dni v letu!  
Nek drugi ljudski pregovor pravi: Bog ni mogel biti povsod, pa je ustvaril mater! Ne pozabimo. Nikoli! 
Bodite ljubeči – imejte se lepo! 
 
Janez Ribič 
župan občine Duplek in poslanec v Državnem zboru RS 
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POZDRAVNI NAGOVOR PREDSEDNIKA SLS MAG. RADOVANA ŽERJAVA NA DOBRODELNEM KONCERTU OB 
MATERINSKEM DNEVU V ORGANIZACIJI ZPM LJUBLJANA V NOVEM MESTU 25. MARCA 2010 

 
Spoštovane obiskovalke in obiskovalci, cenjeni organizatorji in nastopajoči,  
 
v čast mi je pozdraviti vas na nocojšnjem dogodku. Naj vam povem, da sem se 
povabilo organizatorjev odločil sprejeti isti hip, ko sem ga dobil. Iskreno sem 
namreč vesel in ganjen, da se v teh za vse težkih časih še najdejo dobrotniki, 
ki organizirajo takšne prireditve, in tudi tisti, ki kupijo vstopnico za dobrodelni 
koncert. S tem naredite dvojno dobro delo – nocoj pomagate materam 
samohranilkam Dolenjske in Bele krajine, sebi pa podarite lep večer z 
odličnimi slovenskimi glasbeniki.  
Danes, na materinski dan, je torej priložnost, da se zahvalimo materam za vso 
njihovo ljubezen in trud, ki ga vnašajo v vzgojo otrok. V materini naravi je, da 
poskuša dati otroku vse, kar potrebuje in kar si želi. A včasih to ni mogoče – 
včasih preprosto zmanjka, zmanjka za tisto osnovno. V takih trenutkih je lepo 
vedeti, da lahko pri tem računamo drug na drugega in da matere – temelj 
vsake družbe – niso same. Zavedati pa se je treba, da lahko vedno storimo še 
več, pravzaprav, da moramo kot družba, kot država storiti več. Da je premalo 
se zanesti le na dobroto in pomoč prostovoljcev in da potrebujemo druge, 

sistemske, zanesljivejše rešitve.  
Ker tudi sam prihajam iz siromašne regije, vem, kako hudo je v času krize. Vem, kako brezizhoden se 
včasih zdi položaj. Vem, kako si včasih želimo, da bi nam kdo priskočil na pomoč in ponudil roko. In zato 
smo danes tu – ker na srečo v Sloveniji so organizacije in ljudje, ki prostovoljno in nesebično pomagajo. 
Takšni ljudje so vsi današnji nastopajoči umetniki, voditelj, vsi tisti, ki so tudi tehnično pomagali pri 
izvedbi dogodka, in vsi vi, dragi gostje, ki ste danes tu. Seveda pa smo tu zaradi ravno takšne organizacije 
- Zveze prijateljev mladine Ljubljana Moste Polje in njihove članice Nine Janžekovič, organizatorke 
nocojšnjega koncerta, s katerim želi pomagati materam samohranilkam dolenjsko-belokranjskega 
območja. Vesel bom, če se mi pridruži na odru, da ji izrečemo zahvalo. Hvala, Nina – in bravo. Bravo za 

eku in mu podari prijazno upanje, smo naredili največ. Štejejo dobra 

e z vašim 
rispevkom polepšali življenje marsikateri materi z Dolenjske in Bele krajine. Hvala vam za to. 

nocojšnji koncert in za pretekle štiri dobrodelne koncerte, ki ste jih že organizirali.  
Vselej, morda pa danes še bolj kot kdajkoli, potrebujemo sodelovanje in povezovanje. In nič ne povezuje 
bolj kot glasba in dobrota. In ko se združita glasba in dobrota v solidarnosti, v časih, ki še zdaleč niso 
lahki, zato, da se pomaga sočlov
dejanja in dobre misli ter pesmi.  
Spoštovani, naj vam tudi v svojem imenu zaželim prijeten koncert ob zavedanju, da st
p
 

 
LS O NAJ SLOVENCIH TEDNAS  

 
TEJA GLAŽAR 

agrade, je Glažarjeva igralka svežih interpretacij, markantna in karizmatična, je velika 
igralka slovenskega sodobnega gledališča. 

 
 

 
V soboto, 27. marca, je Združenje dramskih umetnikov 
Slovenije podelilo priznanja za igralske dosežke v letu 
2009. Tokratna dobitnica odličja »Marija Vera«, 
igralskega priznanja za življenjsko delo, je dramska 
igralka Teja Glažar, sicer članica SNG Nova Gorica. Kot so 
zapisali v obrazložitvi nagrade, Glažarjeva s svojo 
igralsko zrelostjo in obenem mladostno zagnanostjo 
gledalce in stroko vedno znova očara in zapelje v 
iskrena in prepričljiva soočenja s figurami 
najrazličnejših žanrov in estetik. Kot je še zapisano v 

utemeljitvi n
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